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„Să trăieşti în pace, şi pacea să fie
cu casa ta şi cu tot ce este al tău” !
I SAMUEL 25 : 6

             

„ÎNTÂMPLARE” SAU PROVIDENȚA
LUI DUMNEZEU ? [Dr. E. Doenges]
UN HOȚ DEVENIT SALVATOR AL

VIEȚII 
Iarna  anului  1873-74  a  fost  în

Palestina foarte grea, umedă și rece. 
Deja de Crăciun a nins acolo tare,

dar la începutul lui februarie a nins așa de
mult, că zăpada era înaltă de 2-5 picioare
pe  străzi  și  pe  acoperișurile  drepte  ale
caselor. 

Neobișnuite cu o astfel de povară,
multe  acoperișuri  și  locuințe  s-au surpat,
13  numai  în  satul  Beitschala,  care
aparținea de Betleem. 

În  Gaza,  veche  cetate  filisteană,
unde Samson s-a îngropat sub dărâmături
pe  sine  și  încă  trei  mii  de  filisteni,  prin
surparea a doi stâlpi principali din templul
lui  Dagon,  s-a  petrecut  următorul
eveniment : 

Într-o noapte un hoț a intrat într-o
locuință  și  după ce  a  adunat  deja  în  hol
câteva lucruri,  a  intrat  în camera în care
dormeau liniștiți stăpânul casei și soția lui
și copilul lor în leagăn. 

Hoțul  s-a  gândit  că  micuțul  din
leagăn l-ar putea da de gol ; de aceea l-a
luat și cu leagăn cu tot l-a pus în fața ușii. 

Acolo copilul a început să plângă,
de aceea l-a luat și cu leagăn cu tot l-a pus

Editorial. Îngerii Lui Dumnezeu 
„Şi  deodată,  împreună  cu  îngerii  s-a  auzit  o  mulţime  de  oaste  cerească,

lăudând pe Dumnezeu.” (Luca 2 : 13)
S-a petrecut în anul 1901 în Trier, că drăgălaşul fiu de doi ani al unor părinţi

credincioşi,  s-a  apropiat  prea  mult  în  joacă de  gura  deschisă  a  unei  pivniţe  şi  s-a
prăbuşit îndărăt, în adânc. 

În această încăpere boltită adâncă de vreo trei metri, cobora o scară de piatră.
Copilul a dat cu capul de una din treptele de piatră şi s-a ridicat teafăr. 

Acelaşi  băiat  a  căzut  doi  ani  mai  târziu  dintr-un  pom  înalt  şi  s-a  sculat
nevătămat şi tot în acel an a căzut pe un vapor ticsit, când s-a desprins de fratele lui
mai mare, prin gura deschisă a buncărului în magazia de cărbuni a motorului navei şi
s-a sculat teafăr.

Au fost acestea numai întâmplări fericite ? Nu, îngerul lui Dumnezeu a fost cel
care a păzit acest copil şi anume, un înger viu, adevărat, personal, care a fost trimis de
Dumnezeu pentru această slujbă, care a avut putere şi  tărie să facă moi treptele de
piatră şi să întărească oasele fragile. 

Majoritatea dintre noi, copii fiind, au auzit şi au crezut în îngeri. Dar când au
crescut  şi  au ajuns la  raţiune,  au  învăţat  de  la  părinţi,  fraţi  şi  prieteni,  că  acestea
fuseseră numai poveşti : „Toţi oamenii raţionali şi educaţi spun că nu există îngeri.” De
unde ştiu ei lucrul acesta ? Răspuns : Doar nu se pot vedea ! 

Aceasta este înţelepciunea lumii necredincioase. Există numai ceea ce se poate
vedea şi simţi. 

Dar pe lângă aceasta ei aud sunetul vocii, pe care nimeni n-o poate vedea ; ei
telegrafiază cu curentul electric, pe care nimeni nu-l poate vedea.  [Continuare pe pagina 2]

în fața ușii. 
Acolo copilul a început să plângă,

iar  mama trezindu-se,  a  întins  mâna  spre
leagăn,  dar  nu  l-a  găsit  la  locul  lui.  

Amândoi  părinții  s-au  grăbit  să
iasă afară și nu puteau înțelege cine a dus
copilul afară. 

Ei  se  întrebau  și  făceau
presupuneri,  dar  în  aceeași  clipă  s-a
prăbușit  acoperișul  drept,  din  cauza
greutății neobișnuite a zăpezii și locuința s-
a făcut praf. 

Când  dimineața  a  fost  scos
molozul, a fost găsit un om sub dărâmături.

Ceea ce  furase,  își  legase deja  în
spate și băgase în buzunare. 

Așa că l-a ajuns din urmă, pe loc,
judecata pedepsitoare a lui Dumnezeu. 

Însă  fără  să  vrea,  devenise
salvatorul vieții acelei familii. 
[Preluare  din cartea  :  „Întâmplare” sau Providența
Lui Dumnezeu ? I O culegere de povestiri din viață I
Editat de Dr. E. Doenges, Darmstadt I Editura : Frații
Doenges  din  Dillenburg I Tipografia:  A.  Richter,
Dillenburg]

Slavă Lui Dumnezeu pentru nașterea
Domnului Isus și pentru modul incredibil

în care ne călăuzește în viață ! 
Și Dumnezeu să ne ajute să-L ascultăm !

Amin !
Vă dorim Sărbători Binecuvântate !



                

        
           

[Continuarea de pe pagina 1] 
Ei  cred  în  vitalitatea  bobului  de

sămânţă,  din  care  nu  văd  nimic  ;  îl
seamănă  în  aşteptarea  precisă  a  unei
recolte şi au parte de ea. 

Ei  pun  ouă  sub  găină  pentru
clocit,  cu  toate  că  într-o  mie  de  ouă  pe
care le-au spart, încă n-au văzut niciodată
ceva din viaţa conţinută în ele. 

Aceiaşi  oameni  ştiu  foarte  exact
că  gândurile  absolut  invizibile  despre
poftă  şi  păcat  sunt  o  asemenea  putere,
încât  îi  determină  pe  oameni  la  :  furt,
crimă,  adulter,  curvie.  Ei  au  trăit  adesea
lucrul acesta. 

Deci nu este aşa, că aceşti oameni
care  o spun,  cred numai  ce  văd,  simt  şi
aud, – ci susţin aşa ceva numai în privinţa
a  tot  ceea  ce  le  spune  Dumnezeu  din
împărăţia lumii nevăzute. 

Pe aceasta o resping, pentru că nu
vor s-o recunoască ...

De exemplu, lumea de astăzi cere
ca  oricărui  bărbat  să  i  te  adresezi  cu
„domnule” ...

Numai Unul să nu mai fie Domn,
Isus, despre care a fost vestit : 

„Astăzi  vi  s-a  născut  un
Mântuitor, care este Hristos, Domnul”.

Da,  cum stau  lucrurile  cu  lumea
aceasta, care, chipurile, vrea să fie practică
în toate ? 

În  fiecare  an  se  sărbătoreşte
Crăciunul,  cu  săptămâni  înainte  se  văd
toate vitrinele împodobite proaspăt, peste
tot se cumpără, se coace, se curăţă. 

S-a  născut  şi  S-a  ivit  Fiul  lui
Dumnezeu ? Da sau nu ? Dacă da, de ce
nu-I supuneţi Lui inima şi viaţa ? 

Este  adevărată  vestea
Crăciunului  ? Tu spui :  da !  Deci există
totuşi cu adevărat îngeri ? ...

Mulţi  vor  admite  chiar
necondiţionat, că într-adevăr îngerul lui 

Dumnezeu,  trimis  de  Dumnezeu,  li  s-a
arătat  păstorilor  pe  câmpia  Betleem-ului,
cu salutul : 

„’Iată, vă aduc o veste bună, care
va fi o mare bucurie pentru tot norodul ;
astăzi în cetatea lui David vi s-a născut un
Mântuitor, care este Hristos, Domnul. Iată
semnul  după  care-L veţi  cunoaşte  :  veţi
găsi un prunc înfăşat în scutece şi culcat
într-o iesle.’ 

Şi deodată, împreună cu îngerul s-
a  unit  o  mulţime  de  oaste  cerească,
lăudând pe Dumnezeu şi zicând : 

‚Slavă  lui  Dumnezeu  în  locurile
preaînalte şi pace pe pământ între oamenii
plăcuţi Lui !’”

Deci atunci un înger şi o mulţime
de  oaste  cerească  au  fost  vizibili  pentru
ochiul  omenesc,  cuvintele şi  cântările lor
de  laudă  au  putut  fi  auzite  de  urechea
omenească.  Oare  unde  au  rămas  toate
acestea  ?  Vrem să  fim practici,  vrem să
considerăm şi  să contăm pe ceea ce  este
într-adevăr real. 

Deci  aceasta  este  ceva  real,  căci
Dumnezeu o spune şi credincioşii  o află,
că tronul lui Dumnezeu este înconjurat de
serafimi,  care  strigă  tare  unul  la  altul  cu
majestate  şi  putere  :  „Sfânt,  sfânt,  sfânt
este Domnul oştirilor ! Tot pământul este
plin de mărirea Lui !” (Isaia 6 : 3 textual.) 

Şi  aceasta  este  adevărat,  că
Dumnezeu  are  oştiri  sfinte  de  îngeri  ;
această oştire, care în puterea ei minunată
stă în slujba lui Dumnezeu, are arhangheli
şi  căpetenii  (Iosua  5,13-15),  care
îndeplinesc  poruncile  lui  Dumnezeu  şi
apar pe acest pământ (compară cu Daniel,
capitolul  10).  [Continuarea  în  numărul  viitor.
Preluare  din  :  Mărturiile  unui  vechi  soldat  către
camarazii lui I V I Georg von Viebahn, BERLIN  I
1900  I Societatea Evanghelică germană de cărţi  şi
tractate I Ackerstrasse 142] ÎI mulțumim frumos
Domnului Isus pentru Întruparea Lui !

interesa deoarece nici după ce au aflat, nu
s-au  deranjat  măcar  pentru  a  merge  cei
șapte  kilometri  din  Ierusalim  până  la
Betleem).

Iar  aceasta  arăta  lipsa  lor  de
reverență  față  de  Domnul  Isus  care  era
Dumnezeu Întrupat ! 

Doamne  Isuse,  dă-mi  TE  rog
frumos harul ca toată viața mea să am și
eu un respect profund față de Tine ! Amin !
[Preluare  din  Meditații  din  Cuvânt  I 364  I
2023.  REVERENȚA  SAU  SĂ  NE
ÎNCHINĂM LUI (II)  ]

În Galateni 4 : 4 – 7 scrie că atunci
:  „  …  când a  venit  împlinirea  vremii,
Dumnezeu  a trimis  pe Fiul  Său,  născut
din  femeie,  născut  sub  Lege,  ca  să
răscumpere  pe  cei  ce  erau  sub  Lege,
pentru ca să căpătăm înfierea.

Şi, pentru că sunteţi fii, Dumnezeu
ne-a trimis în inimă Duhul Fiului Său care
strigă : 

„Ava”, adică : „Tată !” Aşa că nu
mai eşti rob, ci fiu ; şi, dacă eşti fiu, eşti şi
moştenitor, prin Dumnezeu”.
UNDE ÎȚI VEI PETRECE VEȘNICIA?

CUM POT FI MÂNTUIT ?
1. Nu există om fără păcat : „Căci toţi au
păcătuit şi  sunt  lipsiţi  de  slava  lui
Dumnezeu”. [Romani 3 : 23] 
2.  Pentru un singur păcat, omul este / va
fi  condamnat :  „Fiindcă  plata  păcatului
este moartea ...”. 
3. Mântuirea este posibilă numai prin Isus
: „ ... darul fără plată al lui Dumnezeu este
viaţa  veşnică  în  Isus  Hristos,  Domnul
nostru  ”. [Romani 6 : 23]
„Fiindcă atât  de  mult  a iubit Dumnezeu
lumea,  că  a  dat pe  singurul  Lui  Fiu,
pentru ca oricine crede în El să nu piară,
ci să aibă viaţa veşnică”. [IOAN 3 : 16]

„Doamne Isuse, vino te rog 
şi în viaţa mea !”

„Unde este Împăratul de curând născut
al iudeilor ? 

Fiindcă I-am văzut steaua în răsărit şi am
venit să ne închinăm Lui”. (Matei 2 : 2)

Probabil  că unii  dintre cei  care  a
auzit aceste cuvinte s-au întrebat : 

„Adică vor să spună că au venit o
mie de kilometri doar ca să I Se închine
unui copil de doi ani ?” 

[De fapt de unde au venit magii ?

Doar  ca  o  paranteză  vom  nota
faptul  că,  nu se știe din ce țară au venit
magii. 

Estimările  sunt  că  ar  fi  venit  de
fapt de undeva de la aproximativ 1.800 de
kilometri,  cât  ar  fi  până  la  Teheran  care
este actuala capitală a Iranului, știut fiind
faptul  că  pe  teritoriul  Iranului  a  fost
Persia].

Dar,  revenind  la  studiul  de  azi,
vom nota faptul că deplasarea magilor pe o
distanță atât de mare doar pentru a-și arăta
respectul  profund  față  de  Domnul  Isus
arată  reverența  magilor,  stima  deosebită,
pe care o aveau față de Domnul Isus. 

Dar  eu,  cum  pot  să  îmi  dau
seama dacă ÎL respect  cu adevărat  pe
Domnul Isus ?

Privind la ceea ce au făcut magii și
comparându-mă cu ei.

Magii :
1. I-au văzut steaua,
2. au avut de plătit un preț mare pentru a
putea  parcurge  distanța  foarte  mare  care
era  între  domiciliul  lor  și  locul  unde  era
Pruncul iar pentru aceasta :
3. magii  au venit  pentru  a I Se închina,
unui copil despre a cărei existență cei care
se aflau la aproximativ șapte kilometri de
Betleem nici  măcar  nu știau (și  noi  i-am
putea  motiva  că  nu  au  aflat  de  nașterea
Domnului Isus, dar adevărul este că nu îi 


